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Svar på spørgsmål S 664 af 11. december 2012 stillet af Per 
Clausen (EL)

Spørgsmål
Mener ministeren, at det er rimeligt, at staten lader sager, som man taber, i Lige-
behandlingsnævnet, køre videre ved domstolene?

Svar
Efter lov om Ligebehandlingsnævnet skal nævnet på klagerens anmodning og på 
dennes vegne indbringe sagen for domstolene, hvis nævnets afgørelser ikke efter-
leves.

Det er de enkelte statslige myndigheder, der vurderer, om de konkret vil benytte 
sig af den adgang til domstolsprøvelse, der således er åbnet mulighed for i loven. 
Det vil eksempelvis kunne være velbegrundet at lade en sag gå videre til domsto-
lene, hvis en myndighed vurderer, at sagen vil få et andet udfald ved domstolene, 
specielt hvis Ligebehandlingsnævnets afgørelse ikke er enstemmig. Det vil også 
kunne være tilfældet, hvis nævnets afgørelse tager stilling til principielle spørgsmål, 
for eksempel om forskelsbehandlingslovens særlige regel om bevisbedømmelse, 
eller om, hvilket materiale der lægges vægt på i nævnets vurdering af en afskeds-
sag. 

Med venlig hilsen

Bjarne Corydon
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